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„Můj porcelán 
promlouvá  
k uživatel i  i  okol í “
Rozhovor s mezinárodně 
uznávaným designérem 
a výtvarníkem Viktorem 
Chalepou. Už jako student 
dosáhl  významného ocenění.

Občané si  zvol i l i  nové 
městské zastupi te lstvo
Je odvoleno. Účast 
byla těsně nad 
30 procent.  Nové 
zastupi te lstvo nyní 
rozhodne, kdo bude 
v J i rkově v příšt ích 
čtyřech letech usedat 
do křesel  starosty  
a místostarosty. 

Bezpečnější  přechody 
pro chodce a nový 
autobusový přístřešek
Větší  bezpečnost pro chodce, to je účel 
výstavby nových přechodů v ul icích 
Alešova, Mostecká a Pod Březencem.  
V Zaječické navíc vzniká zastávka MHD. 
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Další možnost individuální výstavby
ZASÍŤOVÁNÍ LOKALITY PRO STAVBU RODINNÝCH DOMŮ

Aktuálně
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Přechody se středovými ostrůvky, nová autobusová zastávka
BEZPEČNOST CHODCŮ

VOLBY

Dík patří všem
Volby do zastupitelstva města 

jsou za námi. Za jejich zdárný 
průběh je potřeba poděkovat 
všem, kteří se na jejich organiza- 
ci podíleli - a to jak zaměstnan- 
cům radnice, tak všem spolupra- 
cujícím subjektům. Velký dík si za- 
slouží rovněž členové okrskových 
volebních komisí, pro něž nebylo 
sčítání hlasů vůbec jednoduché.

Jirkov se může ještě více ´za-
lidnit´. Město chystá zasíťování 
lokality pro výstavbu rodinných 
domů v ulici Na Louce (za benzin-
kou na výjezdu z Jirkova směrem 
na Most). 

Půjde o podobný projekt jako 
nedávno v lokalitě Na Skalce, kde 
se již prodaly všechny parcely  
a probíhá zde výstavba.

Pozemky Na Louce získalo 
město od státu. A dostalo na vý-
běr ze dvou možností: buď zde 
začne individuální výstavba, nebo 
na nich bude veřejná zeleň. „Ne-
bylo co řešit. Po zkušenosti s lo-
kalitou Na Skalce, kde byl o všech 
34 parcel velký zájem, jsme se 
rozhodli připravit lidem další po-
zemky k výstavbě. Přibudou nám 

tak noví občané, zejména mladé 
rodiny s dětmi,“ říká místostarost-
ka Dana Havlátková Jurštaková.

Na Louce už před časem něko- 
lik rodinných domů vyrostlo. Zasí- 
ťování dalších pozemků tuto loka-
litu rozšíří. Výhodou je, že stáva- 
jící komunikace jsou vhodné i jako 
příjezdové. Území je v souladu  
s Územním plánem města.   (vac)

Červená šipka ukazuje území v lokalitě Na Louce, které město připraví k výstavbě.  Printscreen Google Maps

▲ Snímek z budování autobusového přístřešku a přechodu u hřbitova.
▼ Na mapě je nový přechod u Březence.   Foto 2x V. Vacula + Messor▼ Stavba přechodů v ulicích Mostecká a Alešova i s novými chodníky.

Větší bezpečnost pro chodce, 
to je hlavní účel výstavby nových 
přechodů v Alešově a Mostecké 
ulici. Přes stávající ´zebry´ den-
ně přechází spousta lidí, nejvíce 
přes širokou silnici ve frekvento-
vané Alešově ulici. Oba přecho-
dy jsou u křižovatky a v úseku  
s povolenou rychlostí 50 km/hod. 
Auta, která v Alešově ulici porušu-
jí rychlost, zbrzdí před přechodem 

vybudovaný středový ostrůvek.
Bude zde i lepší nasvícení.

Obdobná situace je v ulici Pod 
Březencem, i tam vznikne nový, 
osvětlený přechod s dva metry ši-
rokým ostrůvkem. Dále se budu- 
je nová autobusová zastávka  
s přístřeškem a přechodem v Za-
ječické ulici u hřbitova.

Tyto tři akce potrvají do října, vy- 
jdou na 2,6 miliónu korun.     (vac)

A v neposlední řadě patří podě- 
kování všem občanům, kteří přišli  
k volbám. Volební účast v našem 
městě byla 30,08 procenta. V po-
rovnání s minulými volbami v roce 
2018 se jedná o mírný nárůst 
(tehdy byla volební účast 29,55 
procenta).        Viera Avakjanová, 
tajemnice městského úřadu
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Protidrogový vlak je účinný, vyplývá z průzkumu
DĚTSKÉ ANONYMNÍ DOTAZNÍKY

Jirkovská radnice získala „bronz“ za vzdělanost
OCENĚNÍ

Svaz měst a obcí ČR (SMO) uskutečňuje od roku 2018 projekt Efektivní 
správa obcí. Jeho cílem je zvýšit kvalitu výkonu veřejné správy v území 
formou nabídky bezplatných vzdělávacích prezenčních i distančních akti-
vit. Pro úřady, které se do vzdělávání zapojily nejvíc, připravil SMO pres-
tižní cenu Vzdělaný úřad. Jirkov získal bronzové ocenění, které si do bu-
dovy Senátu přijely vyzvednout starostka Darina Kováčová a tajemnice 
úřadu Viera Avakjanová (▲ na snímku uprostřed). ´Bronz´ dostaly územ-
ní samosprávné celky, jejichž více než 15 procent úředníků absolvovalo 
v rámci projektu vzdělávací aktivity v rozsahu 40 hodin a výše.        (vac)

Ve městě probíhá celoplošná 
deratizace hlodavců a potrvá do 
21. října. Návnady se vkládají do 
vpustí dešťové kanalizace nebo 
do děr kolem ní. Ošetřená místa 
jsou vždy řádně označena. I přes 
tato opatření žádáme občany, aby 
dbali zvýšené opatrnosti, hlavně  
při venčení domácích mazlíčků 
(psy je lepší mít na vodítku) a také 
při dohledu nad malými dětmi.

Žádáme, aby se k deratizaci při- 

pojili i občané a společnosti pů-
sobící na území města. Jen tak  
bude dostatečně účinná! V opač- 
ném případě se může stát, že se 
lidem hlodavci z dešťové kanali- 

zace přemístí do domovů a budov. 
Při nálezu hlodavců se je nepo-
koušejte chytit nebo sami zne- 
škodnit. Je vhodnější o tom infor-
movat odbor majetku města (Bar-
boru Javůrkovou, tel. 734 201 181) 
nebo přímo deratizační firmu De-
reta, tel. 731 587 410.

Vyzýváme občany, aby nepřed-
kládali volně krmivo kočkám, kte- 
ré žijí divoce na území města. 
Takto předkládané krmivo slouží 

jako zdroj potravy holubům a pot- 
kanům, jejichž populace se snaží 
Jirkov už několik let snižovat (po-
mocí odchytů holubů, plánovaný-
mi deratizacemi apod).

Dále vyzýváme občany, aby do-
držovali pořádek a čistotu v oko-
lí kontejnerů na odpad a pokud 
možno zajistili své domy proti vnik-
nutí holubů (například na půdu)  
a potkanů (především do sklep-
ních prostor).                            (bj)

Potkan.           Foto pixabay.com

Probíhá ochranná deratizace, pozor na děti a psy!
CELOPLOŠNÉ HUBENÍ HLODAVCŮ

Preventivní program protidrogového vlaku Revolution Train, který přijel 
tři roky po sobě do Jirkova, plní svůj účel (▲ viz graf). Vyplývá to z prů-
zkumu, který pro město Jirkov provedl nadační fond Nové Česko.

 Dlouhodobý sběr dat formou 
anonymních dotazníků probíhal 
přímo v prostorách tohoto vlaku. 
Zabýval se volnočasovými akti-
vitami žáků 2. stupně základních 
škol a studentů středních škol, je-
jich kontaktem s návykovými lát-
kami a provázaností těchto dvou 
faktorů.

V otázce trávení volného času 
dotazníkový průzkum ukázal, že 
téměř každý den je na internetu 
pro zábavu 85,23 procent dětí. 
14,77 procent respondentů uved-
lo, že se každý den nudí.

Nejčastější věk pro první vyzkou-
šení marihuany je v Jirkově 14 let. 
Nejčastější věk, v němž tázaní už 

pocítili opilost, byl taktéž 14 let. 
12,24 procentům respondentů již 
někdy někdo nabízel jinou drogu 
než tabák, alkohol nebo marihua- 
nu. Pro 33,33 procenta dětí je se-
hnání marihuany lehké až velmi 
lehké. Alkohol už okusilo 67,09 
procent respondentů. První zku-
šenost s kouřením již má 51,05 
procent dotazovaných. Každý den 
kouří jednu či více cigaret 16,88 
procent školáků. Zkušenost s ma- 
rihuanou jednou či vícekrát má 
15,19 procenta respondentů.

Celkově účastníci hodnotili pro-
gram Revolution Train výborně  
v 79,32 procenta. 84,81 procent 
by jej doporučilo kamarádům.    (r)
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Je dobojováno. Lidé v Jirkově odvolili 
a určili nové 25členné zastupitelstvo

KOMUNÁLNÍ VOLBY

  1. ANO 2011 (hlasy: 21,16 procenta) - zastupitelstvo 6 mandátů: Jiří Šruma, Jindřich Nádvorník, Robert 
Plzák, Luboš Nosál, Jitka Nováková, Petr Svoboda
  2. Svobodní (hlasy: 20,02 procenta) - zastupitelstvo 6 mandátů: Josef Šebek, Radek Müler, Pavel 
Duchan, Jan Šustr, Josef Koprušťák, Antonín Lisý
  3. Lepší Jirkov - Lepší sever (hlasy: 12,7 procenta) - zastupitelstvo 4 mandáty: Radek Štejnar, Petra 
Rohuschová, Petr Urban, Luděk Babka
  4. Občanská demokratická strana (hlasy: 11,53 procenta) - zastupitelstvo 3 mandáty: Jan Vaclík, Michal 
Bečvář, Dana Havlátková Jurštaková
  5. Svoboda a přímá demokracie (SPD) s podporou PRO (hlasy: 10,59 procenta) - zastupitelstvo 3 
mandáty: Patrik Macák, Lada Lacinová, Martina Becková
  6. Náš Jirkov (hlasy: 8,05 procenta) - zastupitelstvo 2 mandáty: Bedřich Fryč, Milan Dzuriak
  7. „STAN a Zdraví Sport Prosperita“ (hlasy: 6,21 procenta) - zastupitelstvo 1 mandát: Zdeněk Hlinovský
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
  8. Komunistická strana Čech a Moravy (hlasy: 3,42 procenta) - zastupitelstvo žádný mandát
  9. „Jirkov 21. století“ (hlasy: 3,27 procenta) - zastupitelstvo žádný mandát
10. Občané městu, město občanům (hlasy: 2,17 procenta) - zastupitelstvo žádný mandát
11. Strana zelených (hlasy: 0,88 procenta) - zastupitelstvo žádný mandát

Obrovskou návštěvnost měla letošní Hornická pouť, která se po covido-
vých letech konečně mohla konat. Náměstí Dr. E. Beneše a blízké okolí 
zaplnily prodejní stánky, kolotoče a atrakce. Jak je už tradicí, hudební vy- 
stoupení probíhala na pódiích na náměstí i v Kostelní ulici. K atmosféře 
zářijové pouti se vracíme tímto snímkem. (vac)        Foto Vladimír Vacula

HORNICKÁ POUŤ

Na náměstí bylo hodně živo
UDĚLENÍ TITULŮ

Čestní občané in memoriam
Zastupitelé na svém zářijovém 

zasedání udělili čestné občan-
ství in memoriam dvěma osob-
nostem, které se nesmazatelně 
zapsaly do historie města Jirkova 
- Jaroslavu Cinybulkovi a Vladi-
míru Bečvářovi.

Oba jmenovaní se stávají čest-
nými občany za dlouholeté zá-
sluhy na poli pedagogiky a trvalé 
přínosy v kulturně-společenské 
oblasti, zejména v historiografii, 
pan Cinybulk navíc i ve výtvar-

ném umění a pan Bečvář též  
v dramatickém umění (podrobné 
informace o oceněných přinášíme 
na straně 11).

Čestné občanství města Jirko- 
va získaly v minulosti již tyto 
osobnosti: Jaroslav Cyrus (titul 
udělen 8. 6. 1991), MUDr. Miro-
slav Záleský (titul udělen 21. 2. 
1996), Jan Hanuš (titul udělen 
12. 4. 2000) a Zdeněk Glückselig 
(titul udělen in memoriam 20. 11. 
2000).                                    (vac)

SRAZ UNIKÁTNÍCH VOZŮ

Vyšperkovaná auta u zámku
▼ Po letošním úspěšném Festivalu vína měl zámek Červený Hrádek  

i další premiéru. V půli září se v jeho areálu vůbec poprvé konal sraz 
upravených vozů. Akce nesla název Stancegebirge.  Foto Roman Dušek    

V komunálních volbách v Jirko-
vě zvítězilo hnutí ANO 2011, které 
získalo 21,16 procent hlasů a tím 
i 6 mandátů v 25členném měst-
ském zastupitelstvu. Stejný počet 
křesel, tedy 6, mají i Svobodní, 
které volilo 20,02 procenta ob-
čanů. Jako třetí se umístil Lepší 
Jirkov - Lepší sever, který obdržel 
12,7 procenta hlasů a 4 mandáty 
v zastupitelstvu.

Nově zvolené zastupitelstvo bu- 
de rozhodovat, kdo se v Jirkově  
v příštích čtyřech letech ujme 
funkcí starosty a místostarosty. (r)

◄ Podrobné výsledky letošních 
voleb i se jmény zvolených jirkov-
ských zastupitelů přinášíme v ta-
bulce vlevo.
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FOTOSOUTĚŽ

Fotili Jirkov v maličkostech i jako místo, kde žijí
Letos se konal již 3. ročník fo-

tografické soutěže Jirkovská zr- 
cadlení. Porotu zaujala většina fo- 
tek a bylo těžké z nich vybrat ví-
těze. I tento rok se soutěžilo ve 
dvou okruzích. 1. okruh nesl název 

Jirkov v maličkostech a 2. okruh 
Tady žiju. V obou okruzích se 
letos podařilo zabodovat stejné- 
mu soutěžícímu - Janu Minaří- 
kovi. Všem zúčastněným děkuje-
me a výhercům gratulujeme!

V 1. okruhu zvítězila Daniela Ší- 
pová, na druhém místě je Miro-
slav Chlad a třetí se umístil Jan 
Minařík. Ve 2. okruhu byl Jan Mi- 
nařík první, druhá byla Veronika 
Budínová a třetí místo obsadil 

Kryštof Martin Köchlofl. Všech 
šest oceněných fotografií (obě 
trojice) se nám na jednu stranu 
Jirkovských novin nevešlo, je ale  
možné je zhlédnout na Face- 
booku i na webu města.        (vac)

1. místo v tématickém okruhu Tady žiju. Fotografie s názvem: Schody 
na Červený Hrádek.                                                        Foto Jan Minařík

2. místo v tématickém okruhu Tady žiju. Snímek se jmenuje: Západ  
slunce.                                                                 Foto Veronika Budínová

1. místo v okruhu Jirkov v maličkostech. Název fotografie: Navždy vy-
hlíží zámeckého pána.                                              Foto Daniela Šípová2. místo Jirkov v maličkostech: Stroj hodin ve věži. Foto Miroslav Chlad
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„Můj porcelán komunikuje s uživatelem i okolím“
ROZHOVOR S DESIGNÉREM A VÝTVARNÍKEM

Rozhovor
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Vítězný Párty set z dílny autora. Kolekce svou variabilitou a otevře-
ností navozuje pocit volnosti a otevřenosti. Svým řešením nádoby výbor- 
ně komunikují se skleněnou nápojovou sadou Vicenza od Crystalexu 
(autor Jiří Pelcl). Set svým uzpůsobením uspokojuje požadavek po- 
hodlného pohybu v prostoru při pohoštění vestoje a slučuje dohro- 
mady dva významné fenomény stolování - sklo a porcelán.  Foto 3x web

Joint - porcelánový set s interaktivním dekorem. Projekt si bere za cíl 
naznačit jednu z cest, která by mohla otevírat nové možnosti pojetí de-
signu - takového, který odráží svět, ve kterém žijeme.

Viktor Chalepa je mezinárodně 
uznávaný designér a výtvarník. 
Působí v Karlových Varech, byd- 
lí v Chomutově, ale jeho kořeny 
sahají do Jirkova, kde má rodiče 
a kde chodil do základní školy. Už 
jako student dosáhl významného 
ocenění Design centra ČR - Ná- 
rodní ceny za studentský design 
2007 za návrh Párty kolekce. Jde 
o řadu porcelánových nádob pro 
nejširší možné využití při nefor- 
málních společenských setkáních. 
Jím vytvořené předměty mívají ne- 
konvenčně vtipné řešení, které vy- 
chází vstříc funkčnosti, a součas-
ně tvarovou čistotu a eleganci,  
s jakou si získávají místo v moder-
ním interiéru.

Narodil jste se na Ukrajině. 
Jak jste se ocitl na Chomutov-
sku? 

Mí předkové s kořeny v Čechách 
tam odešli před 140 lety. Zpátky 
do Čech se pokoušeli vrátit už  
v padesátých letech minulého sto-
letí, povedlo se to ale až v roce 
1992. To mi bylo 10 let, chodil jsem 
v té době do páté třídy a stěhoval se  
s rodinou do Jirkova. Tam jsem na- 
stoupil na ZŠ Nerudova. Většinu 
svého života žiji na Chomutovsku, 
ale má tvůrčí a pracovní činnost je 
úzce spjata s Karlovými Vary.

V roce 2001 jste absolvoval 
Střední průmyslovou školu ke-
ramickou v Karlových  Varech  
a pak Vysokou školu umělecko-
průmyslovou v Praze. Kam jste 
nastoupil po studiích?

Hned po škole jsem nějakou do- 
bu pracoval jako výtvarník a de-
signér v podniku Thun 1794. Zá-
roveň jsem nastoupil jako učitel 
výtvarných a odborných předmě-
tů na Střední uměleckoprůmyslo-
vou školu keramickou a sklářskou 
Karlovy Vary, kde stále působím. 

Nejčastěji pracujete s por-
celánem. Čím je pro vás tento 
materiál? 

Porcelán mi doslova učaroval  
a provází mě životem až do-
dnes. Ve své tvorbě se zaměřuji 
především na design užitkového 
porcelánu - solitérních kusů jako 
jsou vázy a mísy, ale i celých te-
matických setů. Mám rád funkční  
a minimalistický design, který na- 
víc něčím dokáže překvapit. I když 

porcelán patří mezi mé hlavní čin-
nosti, pokud se naskytne příleži-
tost, rád zkouším i jiné materiály  
a oblasti designu.

Kde jsou k vidění vaše práce? 
V galeriích nebo v kmenových 

obchodech. Jsou zastoupeny i ve 
sbírkách Uměleckoprůmyslového 
muzea v Praze nebo v Europäi- 
sches Industrie Museum für Por- 
zellan, Porzellanikon Selb.

S vaším kolegou Jiřím Han-
kem naplňujete ve svém pro-
jektu vizi sociálního designu, 
kterou prosazuje občanské 
sdružení PROTEBE live. Co je 
jeho cílem? 

Naznačit jednu z cest, která by 
mohla otevírat nové možnosti po- 

jetí designu - takového, který od-
ráží svět, v němž žijeme. Projekt 
si vybírá sociální téma, které je  
v současnosti aktuální. Pro tento 
cíl autoři využívají možnosti komu-
nikačního designu. Grafický de- 
signér používá běžně jako mé-
dium ke sdělení myšlenky papír 
či elektroniku. Médiem pro sdě- 
lení prostřednictvím vizuálního ja-
zyka se v případě tohoto projektu 
stává porcelán, který komunikuje 
s jeho uživatelem a s jeho okolím.

Můžete to blíže vysvětlit?
Porcelánový set s interaktivním 

dekorem nese důležitý obsah. De-
kor podšálků nese textová sděle-
ní, že více než miliarda lidí stále 
nemá přístup k čisté pitné vodě, 
nebo, že přes tři milióny lidí každý 
rok zemřou na nemoci způsobe- 
né znečištěnou vodou. Druhá část 
sdělení - na šálku - ve znění ´Vy-
chutnejte si svůj drink´ připomíná 
nenásilnou formou uživateli, že to,  
že si ráno nebo po práci může 
vychutnat šálek kávy, není samo-
zřejmostí. Vždyť více než miliarda 
lidí na světě si jej dát nemůže… 

Takže si mezi řádky uvědomu- 
jeme, že to, co považujeme za 
samozřejmé, tak být nemusí? 
Ano. Hloubavější povahy může set 
podnítit k zamyšlení nad součas- 
nými hodnotami společnosti. I k to- 
mu, jak zásadní pro život může být 
tak všední věc jakou je voda. (vac)

Čtyřicetiletý renomovaný desig- 
nér a výtvarník Viktor Chalepa. 
Část svého života prožil též v Jir-
kově.           Foto soukromý archiv

Vločka - porcelánová mísa na 
ovoce, zeleninu. Svým výrazným 
a netradičně řešeným designem 
se tento solitér může stát ozdo-
bou obýváku nebo kuchyně.
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Ze života škol

Žáci završili příjemný den opékáním špekáčků u táboráku.   Foto 1. ZŠ

1. září vyrazili šesťáci snad pra-
vou nohou na 2. stupeň. A nebyl 
to jen tak obyčejný začátek ve 
školních lavicích. Obě šesté tří-
dy vyjely na Lesnou, a to s no-
vými třídními učitelkami a také 
s fajn doprovodem. Dvoudenní 
adaptační pobyt začal turistickým 
pochodem. Žáci vyšli směr vysí-
lač Jedlová hora, odtud pak na 
Medvědí skálu, kde se kochali 
krásným výhledem. Cestou zněly 
i písničky a vládla pohodová at-
mosféra, která přes 10 kilometrů  
v nohách vydržela i nadále. Po 
odpoledním programu, při kterém 

si žáci mimo jiné vyzkoušeli práci 
s vysílačkami a detektory kovu, 
za nimi přijelo i několik známých 
tváří. Den zakončili menší naroze-
ninovou oslavou s dobrotami, tá-
borákem a opékáním buřtů. Dru- 
hý den se vydali k Helenčiným 
vodopádům a pak se ponořili do 
tajů podvodního života v místním 
rybníku v rámci dalšího připra-
veného programu. Domů všichni 
odjížděli spokojení, plní zážitků 
a se správně utuženými vztahy  
v kolektivu. 

Třídní učitelky Michaela Čer-
ná a Veronika Kovalová

ZŠ BUDOVATELŮ

Pohodový adaptační pobyt
ZŠ NERUDOVA

Pes ve výcviku zaujal všechny
První měsíc nového školního 

roku se na ZŠ Nerudova nesl ne-
jen v pracovním duchu, ale také 
ve znamení příprav různých akcí 
věnovaných dětem i pedagogům. 

Škola se zapojila do mnoha pro-
jektů, z nichž jedním jsou ´Obědy 
pro děti´ od organizace Women 
For Women. Tento projekt je za-
měřen na sociálně slabé děti.

Školu zkrášluje i tematická vý-
zdoba, o kterou se postarali žáci  
a ladili ji do podzimu. Je též za-
hájeno mnoho zájmových krouž-

ků a byla nabídnuta velká škála 
doučování. K akcím, které pro-
běhly ve velmi krátkém čase po 
zahájení školního roku, patří náv- 
štěva asistenčního psa s trené-
rem. Čtyřnohý přítel dětem před-
vedl, co se už naučil. Tato akce se 
setkala s velkým ohlasem neje-
nom u dětí, ale také u učitelů.

Jednou z novinek školy je spolu-
práce s psycholožkou. V nedaleké 
době školu obohatí i sociální pe- 
dagog a tandemový učitel huma-
nitních předmětů.         D. Zýková

Ukázku práce s asistenčním psem chválili žáci i učitelé.       Foto 3. ZŠ

První výstava výtvarného obo- 
ru v novém školním roce měla 
název Letem světem. Žáci mohli 
uskutečňovat své touhy i nápa- 
dy prostřednictvím všelijakých vý- 
tvarných technik a nástrojů. Vzni-
kl tak pestrý kaleidoskop různých 
výtvarných řad a projektů, ve kte-
rých se létalo vzduchem, ale také 
byla možnost všimnout si toho, co 
během letu zahlédneme.

Žáky a učitele inspirovalo téma 
nejprve v podobě ptáků a jejich 
možnosti létat. Později jsme při-

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA

Výtvarně pojato: Letem světem
dali témata Motýli a jejich barevná 
křídla nebo éterické Vážky. Žáci 
se inspirovali rovněž pohádkový-
mi bytostmi se schopností létat, ať 
to byly víly, skřítkové nebo draci. 
Do tématu jsme zařadili i let ba-
lónem, ale též přírodu kolem nás. 
Vystavili jsme tulipány jako dekor, 
Narcisky a Dívčí portréty inspiro-
vané barvou přírody. Někteří žáci 
se doslova prolétli v čase až do 
doby renesance a pustili se do 
témat Portréty nejen Mony Lisy. 
Výstava potrvá do 31. října.   (ms)

Na výstavě obrázků, které vznikaly na širší téma létání.         Foto ZUŠ

ZŠ STUDENTSKÁ

Elixír - pro radost z poznávání

ZŠ KRUŠNOHORSKÁ

Výukou uctili památku královny
◄ V den pohřbu Alžběty II., jež 

patřila k nejdéle vládnoucím brit- 
ským monarchům, se žáci 2. stup- 
ně ZŠ Krušnohorská sešli u vel- 
ké obrazovky. Společně sledovali 
její poslední cestu. Mezitím se po- 
stupně besedovalo o královnině 
životě. Tímto způsobem se poda- 
řilo propojit předměty angličtina, 
zeměpis, dějepis, občanská i vý- 
tvarná výchova. (r)       Foto 4. ZŠ

► Na ZŠ Studentská bylo ote-
vřeno Chemické centrum pod 
záštitou  společnosti Elixír do škol  
a VŠCHT Praha. Je místem, kde 
se potkávají nadšení kantoři che-
mie z regionu a sdílejí zde své 
zkušenosti. Přidat se může kaž-
dý, kdo se chce naučit něco nové-
ho a hlavně nadchnout své žáky 
tak, aby je učení chemie bavilo.

Simona Pavlisová    Foto 2. ZŠ
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MALÍŘSKÉ SYMPOZIUM

Letošní sympozium patřilo malířům. Vzniklo pět obrazů

SOCHAŘSKÉ SYMPOZIUM

Sochy z minulého sympozia už zdobí různé části Jirkova
Dřevěné sochy z loňského sympozia zkrášlily pět vybraných míst ve městě. Najdete je v těchto lokalitách: náves Červeného Hrádku, u Zámeckého 

rybníka, U Dubu, před Jirkovským divadlem a v zahradě synagogy. Umělci tehdy tvořili na téma ´Živly´. (vac)        Foto 3x E. Broumská + 1x V. Vacula

Socha nazvaná Anděl z dílny 
Zdeňka Lamky.

Socha s názvem Sluníčkový an-
děl od Zdeňka Rady.

Socha Souznění vytvořená Jo-
sefem Zedníkem.

Koník od Karla Gyurjana.
(5. sochou je Myšlenka Romana 

Křeliny, ta je už déle u synagogy).

Účastníci Malířského sympozia: zleva Roman Křelina, Peter Decheť, 
Vladimír Franz, Sandra Carvajal Starling a Patrik Rutkovský. Za zády 
mají Franzův obraz, který na letošním ročníku namaloval.

Úvodní slovo na vernisáži pronesla místostarostka Dana Havlátková 
Jurštaková. Vedle ní stojící Roman Křelina vytvořil obraz, který je na 
snímku vpravo.                  Foto 5x Eliška Broumská + 2x Miroslav Chlad

Vernisáž na zámku Červený 
Hrádek zakončila letošní 2. ročník 
malířského sympozia. Zúčastnilo 
se ho pět umělců, kteří stejně jako 
při 1. ročníku tvořili v parčíku před 
zámeckou oranžérií (jedno dílo od 
každého malíře získalo město do 
svého vlastnictví).

Výstava všech vzniklých obra-
zů je na zámku k zhlédnutí až do 
června příštího roku. Poté budou 
díla ze sympozia rozmístěna na 
vybraných místech po Jirkově.

Vernisáž v chodbě zámku slav- 
nostně zahájili trubači Ottoni pod  
vedením Ivy Šimkové.           (vac)

▲ Nahoře trubači Ottoni. ◄ ▼ ► Zleva zbývající tři obrazy od výtvar-
níků Petera Dechetě, Patrika Rutkovského a Sandry Carvajal Starling.
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Po povedeném hudebním podvečeru v penzionu Bremen, kde zahrála hornická dechovka pod vedením Antonína Hurníka se zpěvačkou Jarmilou  
Hurníkovou (snímek vlevo), zažili členové jirkovského Svazu postižených civilizačními chorobami (SPCCH) další krásný den s výletem do Ústí nad La- 
bem na hrad Střekov. Výlet byl dobře připravený a zorganizovaný Michalem, Karlou a Josefem Tamášovými. Pěkné počasí, prohlídka hradu, nádherný 
výhled z kamenných hradeb (snímek vpravo) na Labe a město Ústí, chutný oběd a pivko a samozřejmě dobrá nálada - to vše byl zážitek, na který se 
jen tak nezapomíná. (rv)                                                                                                                                                                              Foto 2x SPCCH

Z činnosti organizací
Jirkovské noviny

10/2022

UNIE ROSKA

Růže jako projev sounáležitosti

SVAZ POSTIŽENÝCH CIVILIZAČNÍMI CHOROBAMI

Civilkáři si užívají života: baví se při dechovce i cestují

Spolupráce ZŠ Krušnohorská  
s Unií Roska, která pomáhá pa- 
cientům s roztroušenou sklerózou  
a jejich blízkým, úspěšně pokra-
čuje. Důkazem je 3. ročník pro-
jektu Růže pro Rosku, při němž 
žáci 1. a 9. tříd společnými silami 
vysázeli tyto královny květin před 
vchodem své školy jako projev 
sounáležitosti. Akce, jejímž cílem 
je zvýšit informovanost široké ve-

řejnosti o roztroušené skleróze 
a její léčbě, se i letos zúčastnili 
místostarostka Dana Havlátková 
Jurštaková a zástupci Unie Ro-
ska v Chomutově a Jirkově v čele 
s Šárkou Hniličkovou Vargovou.

Tradiční sázení růží před ško-
lou vede i ke zkrášlení prostředí, 
v němž žáci tráví školní léta. (vac)

▼ Snímek ze sázení. Foto 4. ZŠ

KLUB AKTIVNÍCH SENIORŮ

Velice srdečné setkání členů po letních prázdninách
► Klub aktivních seniorů (KAS) 

se po prázdninách opět sešel ve 
svých prostorách v Chomutovské 
ulici. Setkání proběhlo ve velice 
srdečné atmosféře. Velkou měrou 
k tomu přispěla i KASu spřízněná 
hudební kapela s názvem Zámec-
ké duo Magda a Jirka z Heřmano-
va Městce. Milena Karbusová, 
vedoucí klubu       Foto KAS 
 Pozn. red.: Cílem klubu je akti-
vizace seniorů v Jirkově. Poslá-
ním je pomoc seniorům, osobám  
v tíživé životní situaci a osamělým 
lidem s organizací volného času.

Osvětou k povědomí o nemoci

Roska v září uspořádala také 
osvětovou akci nazvanou Trousí- 
me se na Červený Hrádek. I zde 
bylo jejím hlavním úkolem se- 
známit veřejnost s tím, co zname-
ná roztroušená skleróza.

Jednotlivá stanoviště, začínala 
na autobusovém nádraží v Jirko-
vě a končila na Červeném Hrád-

ku. „Obsluhovali je naši členové. 
Lidé plnili různé úkoly, třeba pře-
smyčky, vázání uzlů a podobně. 
Zároveň si mohli přečíst informa-
ce o výše uvedené nemoci. V cíli 
každý dostal malý dárek. Máme 
v úmyslu tuto akci pořádat kaž-
dý rok,“ přeje si Šárka Hniličková 
Vargová z Rosky Chomutov.      (r)

Jeden z úkolů, při němž se návštěvníci i dobře pobavili.      Foto Roska
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Za zásluhy město vyznamenalo dvě významné osobnosti
ČESTNÁ OBČANSTVÍ IN MEMORIAM

Jaroslav Cinybulk
(5. 4. 1930 – 3. 10. 2021)
Narodil se do rodiny koláře  

a švadleny v Praze. Dětství tam 
prožíval s o rok mladší sestrou 
Drahuší. Mládí strávil na měšťan-
ce a po válce vystudoval Amer-
lingův mužský ústav učitelský. 
Ihned po maturitě ve zkráceném 
řízení se hlásil do učitelské služby 
v pohraničí a ze dvou možností si 
vybral Chomutovsko. Učit začal 
od června roku 1948 ve Strupči-
cích a v září téhož roku přestoupil 
do Blatna, kde pobyl čtyři školní 

roky. Učil v dvojtřídce i jednotříd- 
ce děti z Blatna i z okolních vsí  
a vybudoval tam knihovnu.

Po povinné dvouleté vojenské 
službě se na Chomutovsko vrátil, 
ale již nikoli do Blatna. Přidělen byl  
v roce 1954 do Drmal, kde byl 
pověřen řídit obecnou školu. Učil 
tam, vedl školní kroniku a opět 
se snažil vybavit ves knihovnou. 
V Drmalech také založil rodinu. 
Oženil se s kolegyní Františkou, 
která mu v roce 1959 porodi-
la dceru Hanu. Kvůli změně ve 
správním uspořádání republiky  

v roce 1960 byl nucen drmalskou 
školu uzavřít. Nastoupil do zá-
kladní školy v Chomutovské ulici  
v Jirkově a o rok později se do 
města i s rodinou přestěhoval. 

V roce 1960 také zahájil studia 
na Pedagogické fakultě v Ústí 
nad Labem a s aprobací matema-
tiky a výtvarné výchovy je v roce 
1965 dokončil. Ve stejném roce 
převzal řízení školy. Čistky v pe-
dagogických sborech po nástupu 
normalizace J. Cinybulka nemi-
nuly, z funkce ředitele byl v roce 
1970 odvolán a přeložen do školy 
v Nerudově ulici. Tam matemati-
ku, geometrii a výtvarnou výchovu 
učil až do odchodu do důchodu  
v roce 1990. Na škole však zůstal 
dalších 12 let a učil dílenské prá-
ce.

Ve společenských kruzích pro-
slul Jaroslav Cinybulk především 
znalostmi výtvarného umění. Od 
sklonku 60. let pořádal a mode-
roval výstavy zejména českých 
malířů, sochařů a grafiků v Klubu 
pracujících, od roku 1991 spo-

lupracoval s Galerií Jirkov. Sám 
tvořil, avšak z nepřeberného 
množství vlastních výtvarných, 
grafických a fotografický děl 
zveřejnil jen málo a pouze malý 
soubor grafik věnoval darem Ob-
lastnímu muzeu v Chomutově. 
Zasedal v komisích výtvarných 
soutěží, odborně zpracoval a pu-
blikoval působení sochařů Jana a 
Ferdinanda Maxmiliána Brokofo-
vých na Jirkovsku. Svými cennými 
překladatelskými schopnostmi a 
znalostmi kurentu pomohl mnoha 
badatelům při výzkumu němec-
kých pramenů k historii Jirkova 
a podílel se na vzniku řady pub-
likací věnovaných dějinám města. 
Po skonu milované ženy Františky 
své úsilí ještě znásobil, žal zahá-
něl prací.

Poslední měsíce života trávil 
trvale u své dcery Hany ve Vy-
sokém Mýtě. K tomuto východo-
českému městu našel vztah již 
dříve a i jemu věnoval svá bádání 
a vědomosti. Tam také po dlouhé 
těžké nemoci zemřel.                 (r)

Vladimír Bečvář
(20. 6. 1938 – 9. 1. 2015)
Narodil se v Třebízi na Slánsku 

podruhyni a zedníkovi. S rodiči se 
na počátku léta 1945 přestěho-
val do Starého Březence, o rok 
později se narodila jeho sestra 
Růžena. Po ukončení jirkovské 
základní školy vystudoval teplic-
kou pedagogickou školu a v ro- 
ce 1957 začal učit na dvojtřídce  
v Boleboři. Po návratu z dvoule-
té vojenské služby vedl dvojtřídní 
školu v Březenci, v němž byl také 
knihovníkem. Od září roku 1961 

učil na devítileté škole v Nových 
Ervěnicích dějepis a český jazyk 
a v polovině 60. let dostudoval 
Pedagogickou fakultu v Ústí nad 
Labem. Nevšední, velmi osobní 
přístup k výuce mu záhy vynesl 
oblibu mezi žáky a jejich rodiči  
i obdiv kolegů a nadřízených, a tak 
byl jmenován vedoucím okresní 
sekce učitelů občanské výchovy  
a také do výběrové skupiny uči-
telů, kteří by se měli stát řediteli 
škol.

Jenže postoj proti okupaci v srp- 
nu 1968 mu režim neodpustil. Na-

dále již v Jirkově učit nesměl, od 
roku 1970 dojížděl učit do Kun-
dratic, poté krátce do Údlic a mezi 
léty 1975–1991 učil na dvou ško-
lách v Chomutově. Po rehabilitaci 
v roce 1990 krátce řediteloval na 
ZŠ ve Studentské ulici v Jirkově, 
než vyslyšel výzvu k práci v nové 
oblastní školní inspekci, jíž pozdě-
ji, až do konce léta 2004, vedl.

Původně o pedagogické dráze 
neuvažoval, po maturitě se po-
koušel o přijetí ke studiu režie na 
FAMU. Neúspěch ho však od lás-
ky k dramatickému umění neodra-
dil. Působil v divadelním kroužku 
v Březenci a od přelomu 50. a 60. 
let v jirkovském divadelním spolku 
J. K. Tyl. Tam také potkal svoji bu-
doucí ženu Evu, jež mu postupně 
dala dvě děti, Michala a Mirosla-
vu.

Vladimír Bečvář hrál, zejména 
však režíroval. V Jirkově uvedl 
světovou jevištní premiéru hry 
Ivana Raose Měly by se zachovat 
zelené světlušky. Od roku 1964 se 
nápady i organizací podílel na vět-
šině kulturních a společenských 
počinů jirkovského legendárního 

Klubu pracujících, moderoval kon- 
certy jirkovských pěveckých sbo-
rů a řadu pravidelných zábavných 
pořadů, spolupracoval také s cho- 
mutovským divadelním souborem 
Karel Čapek. A jako jeden z před-
ních činovníků Klubu pracujících 
stál na prahu 90. let u jeho promě-
ny v klub Dolní sněmovnu. 

Čtvrtstoletí od roku 1982 vedl 
městskou kroniku. Nabyté vědo-
mosti kronikáře zúročil v publika-
cích zaměřených na historii Jirko-
va a jeho okolí.

Jeho pedagogické a společen-
ské aktivity přervalo až náhlé těž- 
ké onemocnění v září roku 2004. 
Přestože se snažil být i nadále 
užitečný městskému společen- 
skému dění, nemoc mu již příliš 
nedovolovala. Jeho odchod ve 
věku nedožitých 77 let zaskočil 
nejen jeho nejbližší, ale i mnohé 
jeho kolegy, spolužáky a přátele  
z Jirkova, z Čech, ale i ze zahra-
ničí.                                            (r)

Jaroslav Cinybulk (vpravo) jako porotce soutěže Jirkovská paleta.

Vladimír Bečvář jako moderátor pořadu Chlapklub.          Foto 2x archiv
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VZPOMÍNKA

Odešel sochař a výtvarník Miroslav Doležel...

Zarputilost, bojovnost, odhod-
lání, ale i zasněnost, hloubavost, 
moudrost a laskavost, to vše  
a mnohé další vlastnosti vyzařují 
z postojů a tváří jeho soch a so-
šek zvířat i lidí sice poněkud fan-
taskních, ale v pohybu i tvarech 
věrných. Stejně jako každý umě-
lec tak do svých děl vtiskl mnohé 
ze svého nitra, a to neztvárňoval 
jen stvoření pozemská.

Měl rád víno a moravské pá-
lenky, ostatně právě na Moravě, 

ve Zlíně, se Miroslav Doležel 15. 
května 1940 narodil. Vyrostl však 
v nedalekých Baťových Otrokovi-
cích. Vyučil se truhlářem a poté 
vystudoval design na umělecko-
průmyslové škole. Bylo mu 24 let, 
když se přistěhoval do Jirkova. 
Založil v něm rodinu a s chotí Da-
nou vychoval své děti. Oba praco-
vali v propagaci státních podniků. 

Miroslav však toužil po výtvar-
né tvorbě vlastní, ale i když byl 
zdatný kreslíř a malíř, nevábilo ho 
zachycování krajin, nýbrž portrétů 
a figur, a to nikoli na papíře nebo 
plátně. Chtěl jim dát tvar v kera- 
mice, dřevu a později i v kameni. 
V roce 1967 Miroslav poprvé 
vystavoval. Stalo se tak v měs-
tě jeho dětství a mládí, nejprve  
v Otrokovicích představil svá díla 
keramická a ještě téhož roku plas-
tiky dřevěné. V Jirkově měl premi- 
éru v roce 1978 a po výstavách 
v Chomutově (1987) a v Klášterci 
nad Ohří (1988) již byl znám nejen 
na Chomutovsku. Otevřené hra-
nice po listopadu 1989 umožnily  

M. Doleželovi vystavovat i v za-
hraničí. Samostatně se představil 
v pařížské Galerii Serio (1990, 
1993), v Galerii den Peroun v bel- 
gickém Maaseiku (1992), v Kemp- 
tenu v Německu (1992). V 90. le- 
tech se s jeho díly seznámili 
v Praze (Galerie Citadela 1991, 
1993; Galerie Řásnovka 1994), 
ale i v Českém Krumlově (1993) 
a jinde. Plastiky a sochy M. Dole-
žela se postupně ocitaly v soukro-
mých sbírkách Němců, Švýcarů, 
Holanďanů, Norů, Švédů, Italů, 
Belgičanů, Angličanů a Ameri-
čanů, ale samozřejmě i Čechů  
a přímo mnohých Jirkovanů. V Jir-
kově byl také dlouholetým hostem  
a spolupracovníkem „domovské“ 
galerie a přímo pro město vytvo-
řil trvalé památníky: K otevření 
městské knihovny v Kludského vi- 
le v květnu 2010 ztvárnil kera-
mickou bustu Karla Kludského 
mladšího, umístěnou ve vstupní 
chodbě knihovny, a v roce 2012 
vytesal z pískovce bustu Ferdi-
nanda Maxmiliána Brokofa, jež je 

od té doby vystavena na severní 
stěně městské věže.

Žil s manželkou Danou skromně 
a tiše v rodinném domku v Novém 
Březenci. Že dlouho bojoval se 
zákeřnou nemocí, věděl jen má-
lokdo. Jeho odchodu 27. červen-
ce 2022 neželela jen jeho rodina, 
přátelé a známí. Tehdy osiřely  
i jeho dílna s hrnčířským kruhem 
a keramickou vypalovací pecí 
a všechna dokončená díla.

                           Michal Bečvář

Únor 2003...      Foto M. Hánová ...a duben 2010. Foto M. Bečvář
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Tajenka zářijové křížovky zněla:
     „Láska vykouzlí z každého místa domov.“ Hodně štěstí při dalším luštění!

ŘÁDKOVÁ INZERCE

● POCHVALA. Vyslovuji tímto pochvalu pizzerii Fantozzi v Jirkově za 
vstřícnost a za velmi dobou pizzu.               Jana Urbanová, Chomutov
● VYKLÍZENÍ domů, bytů, chalup. Tel. 601 529 459.
● KOUPÍM LP gramofonové desky, i sbírku. Přijedu. Tel. 721 442 860.
● PRODÁM sadu keramických korbelů s cínovým víkem. Historické, ne-
poškozené. Cena dohodou. Tel. 722 742 201.

Informace, inzerce, křížovka
Jirkovské noviny

10/2022

Termíny k uzavření sňatku pro rok 2023:

 
● LEDEN: pátky 6. 1. + 27. 1., soboty 7. 1. + 21. 1.
● ÚNOR: pátky 3. 2. + 17. 2., soboty 4. 2. + 18. 2. + 25. 2.
● BŘEZEN: pátky 3. 3. + 17. 3., soboty 4. 3. + 11. 3. + 25. 3.
● DUBEN: pátky 7. 4. + 28. 4. (i zámek), soboty 1. 4. (i zámek) 
+ 8. 4. + 22. 4. + 29. 4. (i zámek)
● KVĚTEN: pátky 5. 5. + 19. 5. (i zámek), soboty 6. 5. + 13. 5. 
(i zámek) + 27. 5. (i zámek - zahrada)
● ČERVEN: pátky 2. 6. + 9. 6. (i zámek) + 16. 6.(i zámek - zahra-
da), soboty 3. 6. (i zámek) + 10. 6. + 24. 6. (i zámek - zahrada)
● ČERVENEC: pátky 14. 7. (i zámek - zahrada) + 21. 7. (i zá-
mek) + 28. 7., soboty 1. 7. (i zámek - zahrada) + 15. 7. (i zámek 
- ostrov) + 22. 7. (i zámek) + 29. 7.
● SRPEN: pátky 4. 8. (i zámek) + 11. 8. (i zámek - zahrada) 
+ 18. 8. (i zámek - zahrada), soboty 5. 8. (i zámek) + 12. 8. 
+ 19. 8. (i zámek - zahrada)
● ZÁŘÍ: pátky 8. 9. (i zámek) + 15. 9., soboty 9. 9. + 16. 9. 
(i zámek) + 23. 9. (i zámek) + 30. 9.
● ŘÍJEN: pátky 6. 10. + 13. 10. + 20. 10., soboty 7. 10. (i zámek) 
+ 14. 10. (i zámek) + 21. 10.
● LISTOPAD: pátky 3. 11. + 24. 11., soboty 4. 11. + 11. 11. + 25. 11. 
● PROSINEC: pátky 1. 12. + 15. 12., soboty 2. 12. + 9.12.  
+ 16. 12.
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V sobotu 17. září začala pro 
Ženský komorní sbor Jirkov (ŽKS) 
nová pěvecká sezóna (již druhá  
v druhé padesátce jeho existen-
ce). Zahájení bylo pro nás příjem-
né. Už počtvrté jsme se zúčastnily 
festivalové přehlídky pěveckých 
sborů Viva la Musica ve Žluticích. 
Byl to 23. ročník. V těch několika 
málo zkouškách po prázdninách  
jsme byly vskutku dychtivé po 
zpívání; už nám to scházelo, a tak 
nám nečinilo moc potíží připravit 
se dobře na tento festival. Zvlášť, 
když naše sbormistryně Šárka 
Navarová sestavila ´hudební´ me- 
nu s citem, vyváženě a promyš-
leně. Trošku nám situaci ztížila 
marodka v našem sboru, ale 14 
zpěvaček situaci zvládlo.

Do Žlutic dorážíme už před 
plánovaným příjezdem. A už je 
tu společná zkouška všech sbo-
rů. Letos jich přijelo pět. Spolu  
s námi je tu i mimo jiné Vox Can- 
tabilis. Zkouška dopadla nad oče-
kávání dobře, a tak nic nebránilo 
tomu, aby začala přehlídka sborů. 

ŽENSKÝ KOMORNÍ SBOR

První sborové vystoupení je za námi. Bylo úspěšné!
My zpíváme jako druhé. Docela 
se nám daří. Pestře složený re-
pertoár od anonymu Solis previa 
přes Rovenského Spanilé z archy 
holubičky, Orlanda di Lassa Echo 
jsme přešly k Bachovu Jesus blei-
bet meine Freude. Rády zpívá-
me i Salve Regina (Busto) nebo 
filmovou melodii Onřeje Brzobo-

hatého Modlitba z Anděla Páně 
2. V Alleluia od Lindy Spevacek 
byla drobná chybička, ale tu jsme 
vnímaly snad  jen my. Závěrečná 
Chilcottova A little Jazz Mass Ky- 
rie - Sanctus - Benedictus byla i pro 
nás třešničkou na dortu. 

Prostě ukázaly jsme, jak širo-
ký záběr ŽKS má. Pravda, svou 

pestrostí skladeb jsme se asi tro-
chu vymykaly, ale právě tím jsme 
udržely pozornost posluchačů po 
celou dobu. A tak jako první vyu-
žíváme provizorní zkušebnu k ro- 
zezpívání a malému vystoupe-
ní. Nemalou zásluhu na tom má 
i klavírní doprovod Hanky Malé.  
A nelze zapomenout poděkovat 
též našemu ́ dvornímu´ fotografovi 
Vláďovi (snímky i videa jsou ke 
zhlédnutí na Yutube a na webo-
vých stránkách sboru). Závěreč-
ná společná skladba Vale byla 
současně poděkováním i pozván-
kou na příští ročník.

Bylo to prima, naše první vy-
stoupení se vydařilo. A co nás teď 
čeká? Už pilně trénujeme na fes- 
tival na Moravě v Mikulově 14.-
16. října. Snad vystoupíme ve 
dvou kategoriích. Když už poje- 
deme takovou dálku, chceme uká-
zat, že zpívat umíme. Těšíme se 
a slibujeme:  Budeme naše měs- 
to Jirkov a tím i vás, naši milí příz- 
nivci, dobře reprezentovat. Držte 
nám palce!   Eva Rendlová, ŽKS Z kostelního vystoupení Ženského komorního sboru Jirkov.    Foto ŽKS
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Nádherné herní kombinace a bronz
VOLEJBAL

Sport
Jirkovské noviny
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FLORBAL

Projevuje se absence sportovní haly, snad se ji podaří postavit
Pro klub Florbal Jirkov začala 

sportovní sezóna let 2022 / 2023.  
Klub a jeho členové o prázdni-
nách nezaháleli. 

Hlavní akcí tohoto období bylo 
tradiční týdenní letní soustředění. 
Jednalo se o 6. ročník této akce, 
která se konala opět v Kadani. 

Účastníkům soustředění, kterého 
se zúčastnilo 41 dětí a 10 do-
spělých, byl k dispozici místní 
sportovní areál, kde byly využívá- 
ny zejména sportovní hala a pla- 
vecké prostory. Ohlasy na prů-
běh soustředění ze strany jeho 
účastníků i rodičů zúčastněných 

dětí byly kladné. Akce splnila svůj 
cíl zaměřený zejména na roz-
voj pohybových dovedností dětí, 
posílení jejich fyzické zdatnosti  
a přispěla i k utužování vzájem-
ných vztahů. Protože letní sou-
středění je nejen organizačně, 
ale zejména finančně náročnou 
akcí, pomohla jejímu uspořádání 
účelová dotace Ústeckého kraje  
v rámci programu Sport 2022.

I když školní tělocvičny, kde tré-
nují oddíly klubu, byly o prázdni- 
nách zavřené, hráči všech kate-
gorií se od srpna přesto setkávali 
na pravidelných trénincích ve 
volné přírodě nebo na venkov-
ních sportovištích škol. Tyto tré-
ninky byly dobrou přípravou na 
novou sportovní sezónu, která pro 
náš klub začala 24. září první- 

mi mistrovskými zápasy. V tento 
den klub také pořádal první do-
mácí mistrovský turnaj mladších 
žáků ve sportovní hale ve Strupči-
cích. V této hale se bude konat 
většina domácích turnajů (zbylé 
dva budou pořádány ve sportovní 
hale ve Spořicích).

I přes velmi dobré podmínky  
v těchto halách a vstřícnost jejich 
provozovatelů je pořádání do-
mácích turnajů mimo Jirkov pro 
klub obtížné - především po or-
ganizační, ale i finanční stránce. 
Stav, kdy klub mající sídlo v Jirko-
vě, musí svá domácí utkání hrát  
v halách mimo město, není ideál- 
ní. Plně se zde projevuje absence 
sportovní haly v Jirkově. Město 
má v plánu tuto halu postavit, tak 
snad se to podaří.                    (id)Účastníci letního soustředění v kadaňské sportovní hale.        Foto klub

Bronzové medaile v Plzni braly jirkovské starší žákyně.          Foto klub

Druhý zářijový víkend si Volej-
balový klub Jirkov ´odskočil´ se 
staršími žákyněmi změřit síly ve 
srovnávacím turnaji Velká cena 
Plzně 2022. Do víkendového tur-
naje bylo přihlášeno 16 týmů. 

V sobotu Jirkovanky odehrály 
základní skupinu, ve které postu-
povaly z druhého místa za domá-
cí Plzní do semifinále. V neděli 
poměřily síly s Karlovými Vary, ale  
o kousek jim utekl boj o prven- 
ství. Znovu se tak potkaly s domá-
cími v bitvě o bronz.

Děvčata předvedla nádherné 
herní kombinace a tento zápas 
dovedla k vítěznému cíli. 

„Díky holky za krásné třetí mís- 
to! Myslím, že letošní boj o po- 
stup na republikové mistrovství 
bude hodně vyrovnaný,“ vzkazu- 
je předseda jirkovského volejba- 
lového klubu Zdeněk Hlinovský. 

A jak dodává, velké poděkování 
patří trénérům Plzně za skvělou 

organizaci a za perfektně připra-
vený turnaj.                                (r)

LEZECKÝ SPORT

Nábor dětí do 
lezecké arény

Lezecká aréna Jirkov nabírá 
nováčky do kroužků pro období 
2022 / 2023. Lezení je komplexní 
sport, který podporuje zdravý po-
hybový rozvoj dětí.

Tyto kroužky jsou pro děti už od 
pěti let a probíhají v pravidelných 
časech v lezecké aréně. Jsou roz-
děleny podle věku a zkušeností. 

Pro děti z lezeckých kroužků 
pořádá jirkovská aréna během 
roku různé akce - dny ve skalách, 
víkendy, soustředění, výjezdy na 
další stěny a samozřejmě také zá-
vody. Aby děti neztrácely motivaci 
ke zlepšování, je zde připraven 
pomyslný žebříček zkušeností  
a dovedností, po kterém mohou 
´šplhat´ a získávat tak různé úrov-
ně. Více informací zájemci najdou 
na webové adrese: http://lezecka-
-arena.cz/krouzek/.                    (r)
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Městské sklepy
Z větší části zachované městské historické 
sklepy byly hloubeny v pískovém pahorku 
uprostřed města v letech 1555 -1595 na pří-
kaz majitele panství Kryštofa z Karlovic.
Vznikly jako ochrana majetku, listin a zboží 
proti živelním pohromám. Velmi brzy se zača-
lo sklepení využívat ke skladování a kvašení 
piva, které se v Jirkově vařilo od roku 1443. 
Za druhé světové války využívala sklepy ně-
mecká armáda.
Vstupné dospělí 70 Kč, děti od 4 let, studenti, 
senioři od 65 let, držitelé průkazu ZTP 40 Kč.




